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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Belügyminisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Miért csökkent drasztikus mértékben a Balatoni Vízirendészeti Kapitánysá g
létszáma?”
címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Tudomásunkra jutott, hogy a korábbi állapotokhoz, létszámhoz mérten az idei szezo n
kezdetére a kiképzett, tapasztalt, szakmailag hozzáért ő vízirendőrök száma drasztikusan
csökkent . Példaként említem a választókerületemhez tartozó Balatonkenesei Vízirendészet i
Őrsöt, amely csak virtuálisan létezik, gyakorlatilag egyetlen szolgálatra — egyébként éveken
át, az adófizetők pénzén — kiképzett rendőr sincs az arra rendszeresített státuszokon . Mi a
helyzet a többi őrsön a Balaton egészét tekintve ?

Bizonyára ki lehet mutatni, hogy létszám alapon ugyanannyi rend őr teljesít szolgálatot, innen
onnan odavezényelve, de az nem helyettesíti a szakképzett és évek gyakorlatával rendelkez ő
vízirendőröket. Az itt szolgálóknak rendelkezniük kell — a vonatkozó normák alapján — víz i
jármű vezetési, kezelési-, életmentési-, és általános vízi jártassági ismeretekkel ,
képzettségekkel, melyekb ő l vizsgázni is kötelesek. A létszám pótlására odavezényeltek közü l
hányan rendelkeznek-e foglalkozás betöltéséhez kötelez ően előírt követelményekkel,
feltételekkel? Ki vállalja a büntetőjogi, vagy akár anyagi felel ősséget egy haláleset vagy más
rendkívüli esemény, baleset bekövetkezése utána ?

Hogyan alakult ki ez a helyzet, s kinek a felelőssége mindez? Veszélyezteti-e a helyi
lakosságot, avagy az ideérkező turistákat?



Különösen érdekes mindez annak tükrében, hogy ismereteink szerint e vízirend őrök nem a
testületet hagyják el, hanem csupán a Somogy megyei Rend őr-főkapitányságot . Mitő l olyan
mostohák a körülmények a Balaton vízi biztonságát garantálni köteles Somogy megye i
Rendőr-főkapitányságon, hogy onnan menekülnek a jól kiképzett, szakfeladatot ellát ó
vízirendőrök? Aki e szolgálatra szegődött, nyilván szívvel lélekkel végezné azt, ezért vállalt a
a kiképzések és vizsgák nehézségeit . Biztos vagyok benne, hogy a vízirendőrök közössége
nem akarta, hogy létszámuk ilyen veszélyes mértékben lecsökkenjen .

Mi történik így Közép-Európa legnagyobb taván a nyári turistaszezonban? Ki fogja garantálni

a fürdőzők, hajózók biztonságát ?

Várom érdemi válaszát !

Balatonalmádi, 2017 . július 4 .
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